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2011D23199 Lijst van vragen

De vaste commissie voor Economische Zaken, Landbouw en Innovatie 
heeft over de brief van de minister van Economische Zaken, Landbouw en 
Innovatie inzake de voorgenomen invulling van de SDE+ in 2011 
(Kamerstuk 31 239, nr. 114) de navolgende vragen ter beantwoording aan 
de regering voorgelegd. 

Deze vragen zijn hieronder afgedrukt. De vragen en opmerkingen zijn op 
1 mei 2011 aan de minister van Economische Zaken, Landbouw en 
Innovatie voorgelegd met het verzoek deze te beantwoorden uiterlijk 
donderdag 12 mei 2011 om 12.00 uur.

De voorzitter van de commissie,
Van der Ham

De adjunct-griffier van de commissie,
Blacquière 
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1
Als een subsidieaanvraag voor een bepaald project komt te vervallen 
omdat deze niet wordt gebruikt (bijvoorbeeld vanwege het ontbreken van 
een vergunning), komen dan eerst de goedkoopste opties in aanmerking 
voor dit vrijgevallen bedrag? Zo nee, wat is dan de oplossing? 

2
Is er een inschatting te maken van het te verwachten aantal subsidieaan-
vragen (uitgedrukt in euro’s) in elk van de fases? Zo ja, hoe ziet die 
inschatting er grosso modo uit? Zo nee, waarom niet?

3
Op welke wijze wordt er met marktpartijen gecommuniceerd over de 
hoeveelheid ingediende projecten in eerdere fases, in geval het budget 
niet toereikend blijkt te zijn om projecten in latere fases te kunnen 
toekennen?

4
Op welke manier wordt de overgang tussen de Subsidieregeling 
Duurzame Energieproductie (SDE) en de SDE+ regeling gerealiseerd?

5
Kan er spanning ontstaan tussen het naar verwachting ontoereikende 
budget voor grootschalige windprojecten en de inspanningen die zijn 
verricht voor het stimuleren van windprojecten door middel van de Crisis- 
en herstelwet en de Rijkscoördinatieregeling?

6
Welke mogelijkheden zijn er om de SDE+ subsidiebedragen in de 
toekomst te baseren op de langetermijnprijzen van de European Energy 
Derivatives Exchange (ENDEX) in plaats van spotmarktprijzen van de 
Amsterdam Power Exchange (APX)? Is het een mogelijkheid om te 
onderzoeken of de SDE-subsidiebedragen in de toekomst kunnen worden 
gebaseerd op de langetermijnprijzen van de ENDEX in plaats van 
spotmarktprijzen van de APX? Zo ja, op welke termijn kan dit worden 
gedaan? Zo nee, waarom niet?

7
Hoe kan het dat de minster in zijn brief van 22 april 2011 (Kamerstuk 
31 239, Nr. 114) uitgaat van een opbrengst van 5 PJ waar 400 000 
huishoudens mee voorzien kunnen worden? In het Actieplan Aardwarmte 
gaat de minister uit van 11PJ, waar 275 000 huishoudens mee voorzien 
zouden kunnen worden. Hoe verklaart de minister dit verschil? Kan 
hiervoor een cijfermatige onderbouwing worden gegeven?

8
Hoe beoordeelt de minister het voorstel van de brancheorganisatie van de 
windsector, de Nederlandse Windenergie Associatie (NWEA), in relatie tot 
de nog onbekende doorvoering van de differentiatie voor wind op land? Is 
de minister voornemens om de voorstellen van de NWEA over te nemen?

9
Voor wijziging van de SDE+ is geluisterd naar de kritieken uit de sector. 
Wat waren de belangrijkste kritiekpunten en hoe wordt daar in deze 
regeling aan tegemoetgekomen?

10
Waar bestonden de bemoedigende reacties van de marktpartijen na de 
presentatie van de SDE+ precies uit?
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11
Werd er vanuit de marktpartijen ook kritiek geleverd op de SDE+ regeling? 
Zo ja, wat waren de belangrijkste kritiekpunten?

12
Is overwogen om per categorie en/of techniek de aanvragers die voor het 
laagste subsidiebedrag per kilowattuur (kWh) aanvragen, voorrang te 
geven? Waarom wel of niet?

13
Wat was in de vorige SDE-regeling het gemiddelde uitgekeerde bedrag 
per kWh/Nm3? Welk bedrag verwacht de minister dat uiteindelijk met de 
nieuwe SDE+ regeling gemiddeld per kWh/Nm3 gesubsidieerd zal 
worden?

14
Kunnen buitenlandse bedrijven of economieën een beroep blijven doen 
op de nieuwe SDE+?

15
Vanwaar de keuze om het «investeringsklimaat voor particulieren» niet te 
stimuleren?

16
Wat zijn de kosten per ton vermeden CO2 van de technieken wind op land, 
wind op zee, zonnecellen, groen gas en bijstook van biomassa? Kunt u 
aangeven wat er bekend is over de leercurves die aangeven hoe de kosten 
van deze technieken zich zullen ontwikkelen gedurende de periode tot 
2020?

17
Is er al een indicatie te geven van de nieuwe SDE+ heffing?

18
Waarom is gekozen voor een maximum basisbedrag van € 0,15 per kWh? 
Zijn er ook nog technieken die meer ondersteuning nodig hebben? Zo ja, 
welke? Waarom is er voor gekozen om deze niet te ondersteunen?

19
Welk percentage verwacht de minister dat de voorgenomen SDE+ 
regeling op zich zal nemen binnen de totale doelstellingsopgave van 14% 
duurzame energieproductie in 2020?

20
Wat zijn de nadelen van één subsidieplafond voor alle categorieën?

21
Kan de minister een inschatting geven van het verwachte aantal subsidie-
aanvragen per fase? Hoeveel subsidieaanvragen (in Euro’s) verwacht de 
minister per fase?

22
Hoe gaat de minister voorkomen dat marktpartijen veel energie steken in 
de planning van en vergunningaanvraag voor nieuwe projecten in latere 
fases, als de subsidie al in eerdere fases is vergeven? Hoe gaat de 
minister het aan marktpartijen communiceren als het budget voor 
bepaalde categorieën ontoereikend zou zijn? Hoe gaat de minister ervoor 
zorgen dat marktpartijen daar tijdig van op de hoogte gesteld worden?

23
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Wat gebeurt er met toegewezen subsidie die uiteindelijk onverhoopt niet 
uitgekeerd wordt, door bijvoorbeeld het terugtrekken van de ondernemer? 
Kan eerder toegewezen maar niet uitgekeerde SDE+ subsidie uit een 
eerdere fase alsnog worden uitgekeerd via andere projecten in een latere 
fase? Schuiven niet uitgekeerde middelen door naar het budget van de 
SDE+regeling van het volgende jaar?

24
Waarom is er gekozen voor de vaststelling van de subsidieregeling 
middels vier fases van twee maanden? Welke alternatieven hiervoor zijn 
overwogen?

25
Verwacht de minister dat het afwijzen van een aantal aanvragen van 
windenergie op land in 2010 doordat het budget uitgeput was, van 
invloed zal zijn op de overgang van SDE naar SDE+? Hoe verwacht de 
minister dat die overgang zal verlopen?

26
Hoeveel geld is er beschikbaar voor de projecten uit de «vrije categorie» 
van het verplichtingenbudget van € 1,5 miljard? Hoe gaat u een keuze 
maken tussen mogelijke projecten?

27
Is er een oplossing voor de situatie waarin er meerdere aanvragers van 
groen gas projecten (met een haalbaarheidsstudie wat betreft prijsindi-
catie voor een netaansluiting) zijn en dit aansluitingspunt slechts 
transportcapaciteit heeft voor één project? Zo ja, welke? Krijgt dan een 
bepaald project voorrang? Zo ja, op basis waarvan?

28
Welke partij of partijen moeten de SDE+ aanvraag indienen in de situatie 
dat productieinstallaties zich willen aansluiten op een groen gas hub? Zijn 
dit de afzonderlijke partijen die aansluiten bij een hub of moeten die 
partijen gezamenlijk één aanvraag indienen? Hoe wordt geborgd dat 
gezamenlijke hub-initiatieven de realisatiekans van projecten vergroten?

29
Is in de tabel met een opsomming van de basisbedragen rekening 
gehouden met gecombineerde opwekking van elektriciteit en warmte voor 
de categorie thermische conversie van biomassa? Zo ja, welke verhouding 
tussen elektriciteit en warmte is gehanteerd voor het basisbedrag van 
deze categorie?

30
Waarom kiest de minister er niet voor om de maximale vollasturen af te 
schaffen? Staat een plafond per technologie niet haaks op het 
uitgangspunt om met de SDE+ regeling de meest kosteneffectieve 
technologieën te stimuleren?

31
Wordt de warmtestaffel ook gehanteerd voor thermische conversie van 
biomassa? Zo ja, welke verhouding tussen energie en warmte wordt 
daarbij gehanteerd?

32
Wat is, op basis van praktijkervaringen in Nederland en andere landen, de 
gemiddelde tijdsspanne voordat een windpark op zee operationeel kan 
worden vanaf het moment dat een bedrijf een SDE+ krijgt toegezegd? 
Kunt u aangeven hoeveel kosten er verbonden zijn aan het doorlopen van 
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de vergunningsprocedure en of deze in de SDE+ ten aanzien van de 
voorgaande regelingen zullen veranderen?

33
Biomassa-installaties aan het einde van hun subsidieperiode krijgen 
ruimte in de SDE+ via een basisbedrag voor renovatie, welke installaties 
heeft de minister voor ogen bij de voorgestelde verlenging (biovergisters, 
biomassaverbranders, etc.)? Hoe wordt voorkomen dat installaties onder 
het mom van renovatie ten onrechte subsidie verkrijgen?

34
De minister schrijft: «In 2011 kan daarom een goede stap gezet worden op 
weg naar 14% duurzame energie in 2020.» Hoeveel procent duurzame 
energie verwacht de minister met de SDE+ regeling te realiseren aan het 
eind van respectievelijk 2011, 2012, 2013 en 2014? Kan de minister 
aangeven op grond van welke modellen of berekeningen de minister deze 
inschatting maakt?
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